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Protokół  Nr  7/2024 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 16 grudnia 2024 r. 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności, jak stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli Daria Wyzuj, 

Sekretarz Gminy Marcin Krawiec, 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak, 

 Izabela Walczak pełniąca obowiązki dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty 

w Pogorzeli. 

 

Ad 1. Otwarcie 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek  

o godzinie 8:45 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych i pracowników 

urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczą:  

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych (nieobecni: 

Przemysław Bruder, Piotr Robaczyński),  

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 6 obecnych (nieobecni: Przemysław Bruder, 

Barbara Pache, Hanna Wojciechowska), 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

Ad 2. Ustalenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek 

zaproponował dodanie do porządku obrad projektu uchwały autorstwa radnych Rady Miejskiej 

w Pogorzeli w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2025. 

Wniosek został poddany pod głosowanie i przyjęty większością głosów: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za”.  

 

Wobec braku innych wniosków, odczytano porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad, co nastąpiło.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pogorzela 

w 2025 roku; 

2)  przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2025 

3)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2025 – 2035; 
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4)  uchwały budżetowej Gminy Pogorzela na rok 2025. 

5. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

6.  Zamknięcie. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 22 listopada 2024 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za”.  

 

Ad 4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat, ustalenia form i specjalności kształcenia dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Pogorzela w 2025 roku 

Izabela Walczak, pełniąca obowiązki dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty 

w Pogorzeli, przedstawiła uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za”. 

 

2) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2025 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Bartosz Banaszek 

przedstawił powyższy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Nastąpiła dyskusja nad stworzeniem planów pracy poszczególnych komisji stałych. 

Jako pierwsza ustalała swój plan pracy Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa, następnie 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Rewizyjna.  

 

O godzinie 9:00 do posiedzenia komisji dołączyła radna Hanna Wojciechowska. Obecnie  

w posiedzeniu uczestniczą:  

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych, 

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 7 obecnych. 

 

O godzinie 9:20 do posiedzenia komisji dołączył radny Przemysław Bruder. Obecnie  

w posiedzeniu uczestniczą:  

− członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych, 

− członkowie Komisji Spraw Społecznych – 8 obecnych. 

 

O godzinie 9:40 została ogłoszona przerwa. 
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Po przerwie, w związku z ustaleniem planów pracy komisji stałych, Przewodniczący 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Rady Bartosz Banaszek zakończył dyskusję. 

Następnie poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały w przyjęcia planów pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej na rok 2025: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 8 głosów „za”. 

 

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2025 – 

2035 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak przedstawiła powyższy projekt uchwały. Zaznaczyła, 

że do projektu pojawi się jeszcze autopoprawka, które rozda i przedstawi na sesji. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 

2025 – 2035:  

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 8 głosów „za”. 

 

4) uchwały budżetowej Gminy Pogorzela na rok 2025 

Skarbnik Gminy Jolanta Nowak przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący posiedzenia Bartosz Banaszek otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

Szczegółowe wyjaśnienia dotyczące poszczególnych pozycji budżetowych zostały 

przedstawione przez Skarbnik Gminy wspólnie z Burmistrzem Pogorzeli Darią Wyzuj 

i Sekretarzem Gminy Marcinem Krawcem. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że z uwagi na przekroczenie pułapu 40 milionów 

w budżecie konieczne jest przeprowadzenie audytu.  

Burmistrz zaznajomiła radnych z decyzją, że włączone zostanie całonocne oświetlenie, 

które, jak dawniej, będzie funkcjonować przez całą noc i nie będzie wyłączane o północy. 

Ponadto Burmistrz zaznaczyła, że sprawa związana z wymianą lamp jest w toku, podejmowane 

są próby uzyskania promesy na realizację tego zadania. 

Kolejno, Burmistrz Pogorzeli poinformowała, że gmina jest otwarta na nowe 

inwestycje. Już 2 stycznia rozpoczynają się nabory na nowe projekty, które mają jednak dość 

krótki czas na składanie wniosków. W związku z tym warto opierać się na projektach i planach, 

które są już gotowe. Został zaplanowany chodnik na ul. Wiosny Ludów, aby połączyć obecny 

odcinek z nowopowstałym chodnikiem, wypełniając tym samym lukę pomiędzy nimi. Trwają 

dyskusje z przedstawicielami powiatu gostyńskiego na temat procentowego wkładu 

finansowania oraz roli gminy w sprawie przebudowy ulic Błonie i Krotoszyńska. Niemniej 

jednak, środki finansowe na ten cel zostały już zabezpieczone. Dodatkowo, złożony przez 

gminę wniosek dotyczący dwóch ulic: ul. Szarych Szeregów i ul. Żeromskiego został 

zaakceptowany przez Bank Gospodarstwa Krajowego, co umożliwia podniesienie promesy. 

Sekretarz Gminy oznajmił, że w związku z prowadzonymi pracami kanalizacyjnymi 

w miejscowości Gumienice zamiast standardowej opłaty za zajęcie pasa ruchu, powiat 
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gostyński zaproponował, aby gmina zobowiązała się do wykonania odtworzenia nawierzchni 

drogi.  

Burmistrz Pogorzeli i Sekretarz Gminy oznajmili, że obecnie podejmowane są próby 

wypracowania współpracy z powiatem. W przeszłości gmina udzielała pomocy rzeczowej 

w zakresie chodników przy drogach powiatowych. W związku z tym, środki, które miałyby być 

przeznaczone na ten cel są teraz zabezpieczane w innych paragrafach budżetowych. Przesunięto 

część funduszy z funduszu sołeckiego na inne zadania, tak jak deklarowali mieszkańcy, by 

poprawną formułą były przekazane jako pomoc dla powiatu.  

Burmistrz Pogorzeli Daria Wyzuj zaznaczyła, że chciałaby, aby Urząd Miejski nie 

finansował zadań, które mogą zostać sfinansowane przez jednostki podległe urzędowi, 

otrzymujące dotacje z budżetu gminy, ponieważ budżet gminny ma na celu zapewnienie 

funkcjonowania wszystkich niezbędnych działań i wsparcie dla tych jednostek.  

Burmistrz poinformowała radnych, że konieczne jest stworzenie Gminnego Programu 

Rewitalizacji, w którym zostaną uwzględnione istotne działania rewitalizacyjne, mające na celu 

poprawę jakości życia mieszkańców i rozwój gminy. Program ten będzie stanowił podstawę 

dla pozyskiwania funduszy zewnętrznych na realizację projektów rewitalizacyjnych. Miałby 

on dotyczyć m.in. parku miejskiego, starej mleczarni, czy kamienicy przy ul. Rynek. 

Burmistrz zaprezentowała plany na przyszłość, wśród których znajdują się budowa hali 

sportowej oraz zakup sceny mobilnej. W realizacji zakupu sceny pomoże pozyskanie 

odpowiednich funduszy zewnętrznych z pomocą Lokalnej Grupy Działania, co umożliwi 

sprawną realizację tego projektu.  

Radni zostali poinformowani przez Burmistrza, że w przyszłym roku nie będzie 

dostępnego dofinansowania na przebudowę dróg śródpolnych, ponieważ nie złożono wniosku 

o dofinansowanie w wymaganym terminie, który już minął. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji nad projektem uchwały budżetowej Przewodniczący 

posiedzenia Bartosz Banaszek poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały. Projekt uchwały 

Komisje zaopiniowały pozytywnie w wyniku głosowania: 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 

− Komisja Spraw Społecznych – 8 głosów „za”. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski 

Burmistrz Pogorzeli Daria Wyzuj oznajmiła, że w środę odbędzie się rada budowy 

w związku z problemami, jakie wystąpiły podczas przebudowy ul. Gostyńskiej. Omówiła 

kwestię kolejnej przebudowy skrzyżowania ul. Armii Poznań i ul. Gostyńskiej. Powiat 

gostyński zobowiązał się pełnić rolę inwestora zastępczego dla tej inwestycji, jednak całkowita 

odpowiedzialność za realizację zadania spada na barki przedstawicieli gminy. Skrzyżowanie 

zostało poddane weryfikacji, w wyniku której stwierdzono, że podczas przejazdu pojazdu 

ciężarowego raz udało się przejechać bez problemów, jednak przy kolejnym nie udało się. Przy 

przejazdach naczepa pojazdu wychodziła na przeciwległy tor ruchu. Wysepki znajdujące się na 

skrzyżowaniu są najazdowe, aczkolwiek z racji obecności znaków drogowych, nie zapewniają 

wystarczającej przestrzeni do bezpiecznego przejazdu pojazdów o dużych gabarytach. 

Skrzyżowanie pierwotnie było źle zaprojektowane, a po zgłoszeniu konieczności poprawki 
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projektant ponownie wykonał projekt, który nie uwzględniał odpowiednich wymiarów dla 

przejazdu takich pojazdów. 

 

Ad 6. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Bartosz Banaszek o godz. 14:40 zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

Integralną częścią protokołu jest nagranie. 

 

                                                                                  Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

   

                                                                                    Bartosz Banaszek 

Protokołowała: Julia Regulska 


